
 

 

 

 

 

SCHRIFTELIJKE VRAAG 
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

Schriftelijke vraag aan ☒ het college van burgemeester en wethouders  ☐ de burgemeester 

 

Onderwerp:  Kernenbeleid gemeente Maashorst  

 

Aanleiding en overweging: 

 

Met de Toekomstvisie gemeente Maashorst hebben de raden van Landerd en Uden met 

betrekking tot de positie van de verschillende kernen in de nieuwe gemeente het volgende 

vastgesteld: “[…] het zijn hechte gemeenschappen zijn waarin mensen voor elkaar klaarstaan, naar 
elkaar omkijken en samen verantwoordelijkheid nemen voor een fijne leefomgeving. Door samen 

dingen te organiseren en te ondernemen geven inwoners deze dorpen een eigen karakter. We 

vinden het belangrijk dat inwoners zich bewust zijn van deze eigen kracht waarbij ze zelf de 

eigenheid en identiteit van hun dorpskern versterken.” Het CDA vindt het belangrijk dat dit mooie 

uitgangspunt niet blijft bij woorden, maar dat het wordt vertaald naar een gedegen en breed 

gedragen kernenbeleid. Een kernenbeleid waarin ‘van onderop’ uitgangspunt is en inwoners van de 
verschillende kernen zoveel mogelijk zeggenschap hebben over hun eigen omgeving. De kracht van 

de nieuwe gemeente zit in eenheid door diversiteit. Daarvoor is een samenhangend kernenbeleid 

noodzakelijk. Temeer daar de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, in overleg 

met de besturen van de nieuwe gemeente Maashorst en de provincie Noord-Brabant opdracht 

geeft tot een evaluatie binnen drie jaar na herindeling, waarbij bijzondere aandacht is voor die 

samenhang. Door inwoners veel verantwoordelijkheid te geven bepalen zij mede de leefbaarheid 

van hun dorp. Zij hebben heel veel kennis en kunde omtrent die leefbaarheid. Dat ‘sociale goud’ 
moeten we delven! 

 

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft de fractie van het CDA de volgende vragen aan het 

College: 

 

1. Wat is het standpunt van het College ten aanzien van bovenstaande beschouwing 

kernenbeleid? 

2. Op welke wijze wordt in de aanloop naar de herindeling aandacht gegeven aan het 

formuleren van nieuw kernenbeleid? 

3. Op welke wijze worden de inwoners van de 6 kernen in de gemeentes Uden en Landerd 

betrokken bij de totstandkoming van dit beleid? 

4. Is het College het met het CDA eens dat het kernenbeleid voor de gemeente Maashorst 

onderscheidend en vooruitstreven moet zijn, waarbij bij de ontwikkeling goed moet worden 

gekeken naar goede voorbeelden in den lande? 

5. Is het mogelijk om bij de ontwikkeling en uitvoering van het beleid een koppeling te maken 

met het Regiodeal programmaplan ‘Leefbaarheid in de dorpen’, zodat hiervoor externe 

subsidies beschikbaar worden?  

6. Is het college bereid om een beeldvormende avond te organiseren voor de gezamenlijke 

raden en wanneer wordt er aansluitend opiniërend van gedachten gewisseld met de 

gemeenteraad over (de kaders van) het te vormen kernenbeleid?  
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Ondertekening: 

Datum indiening : 6-4-2021  

Fractie : CDA  

Naam indiener : Maurits van den Bosch  

Einddatum: 6 mei 2021 

Id.nr. iBabs: 147 
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ANTWOORD OP SCHRIFTELIJKE VRAAG 
Artikel 38 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Antwoord door:  ☒ college van burgemeester en wethouders van Uden  ☐ burgemeester 

Datum: 27-4-2021 

  

Antwoord: 

1. Wat is het standpunt van het College ten aanzien van bovenstaande beschouwing kernenbeleid? Het 

College van Uden, maar ook het College van Landerd, kan zich prima vinden in deze beschouwing. We 

omarmen de kracht van de zes kernen van de gemeente Maashorst en willen hun eigenheid graag 

behouden. We kunnen dit prima doen door een krachtig kernenbeleid voor de nieuwe gemeente neer 

te zetten.  

 

2. Op welke wijze wordt in de aanloop naar de herindeling aandacht gegeven aan het formuleren van 

nieuw kernenbeleid?  

Op dit moment is de visiegroep Participatie aan de slag met het kernenbeleid van de gemeente 

Maashorst. Dit zal in nauwe samenwerking gebeuren met de werkgroep Raad en Participatie van de 

beide gemeenteraden. We zijn gestart met een zogenoemd rondje langs de velden, langs de 

gebiedsplatforms in Uden en de initiatiefgroepen in Landerd, om hun ervaringen en wensen op te 

halen. Dit verwerken we in het kernenbeleid. Daarnaast kijken we naar best practices in gemeenten 

van vergelijkbare omvang als de gemeente Maashorst. Het resultaat zijn bouwstenen voor de nieuwe 

gemeenteraad. De nieuwe gemeenteraad is aan zet als het gaat om het implementeren van het 

kernenbeleid.  

 

3. Op welke wijze worden de inwoners van de 6 kernen in de gemeentes Uden en Landerd betrokken 

bij de totstandkoming van dit beleid?  

Zoals hierboven gezegd zijn we op dit moment in gesprek met de gebiedsplatforms en 

initiatiefgroepen. Ook gaan we in gesprek met Udenaar de toekomst en het Udenfonds. Daarna 

betrekken we alle inwoners van Uden en Landerd bij participatie. Dit zullen we onder meer doen door 

het inzetten van een online participatietool. De uitwerking hiervan zal de komende tijd verder vorm 

krijgen.  

 

4. Is het College het met het CDA eens dat het kernenbeleid voor de gemeente Maashorst 

onderscheidend en vooruitstreven moet zijn, waarbij bij de ontwikkeling goed moet worden gekeken 

naar goede voorbeelden in den lande?  

Ja. We kijken naar goede voorbeelden bij andere gemeente, zo hebben we onder andere ons licht 

opgestoken bij het Land van Cuijk en Oss. We zetten in op een eigen kernenbeleid dat recht doet aan 

de authenticiteit van de gemeente Maashorst. 

  

5. Is het mogelijk om bij de ontwikkeling en uitvoering van het beleid een koppeling te maken met het 

Regiodeal programmaplan ‘Leefbaarheid in de dorpen’, zodat hiervoor externe subsidies beschikbaar 
worden?  

We onderzoeken of er een koppeling te maken is met de Regiodeal. Echter betekent dit dan meteen 

dat er ook interne middelen moeten worden ingebracht. Het is niet haalbaar om de Regiodeal te 

sluiten voor de ingangsdatum van de herindeling.  
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6. Is het college bereid om een beeldvormende avond te organiseren voor de gezamenlijke raden en 

wanneer wordt er aansluitend opiniërend van gedachten gewisseld met de gemeenteraad over (de 

kaders van) het te vormen kernenbeleid?  

Kernenbeleid moet geïmplementeerd worden in de nieuwe gemeente en is daarmee aan onderwerp 

voor de raden van Uden en Landerd. Als er vanuit beide raden voor dit onderwerp belangstelling is 

voor een beeldvormende avond, vragen wij de griffiers een beeldvormende avond te plannen. 

 

  

 

 


